
Verbin -minen-muoto 
Lähde: Hyvin menee 1 (s. 140) 

 

VERBAALISUBSTANTIIVI -MINEN 

 

Suomessa verbistä tehdään substantiivi -minen-päätteen avulla. 

Pääte lisätään verbin monikon 3. persoonan vartaloon (vahva aste). 

 

he luke/vat  + -minen  lukeminen 

he lentä/vät  + -minen  lentäminen 

he ui/vat  + -minen  uiminen 

he pyöräile/vät + -minen  pyöräileminen 

he pelaa/vat  + -minen  pelaaminen 

 

-minen-muotoa taivutetaan normaalisti sijamuodoissa, esim. partitiivissa ja 

elatiivissa. Sitä taivutetaan nen-sanojen tapaan (nainen, hevonen, punainen). 

Harrastan lukemista. Harrastatko uimista? Minä en tykkää uimisesta. 

 

Kun puhutaan harrastuksista, voidaan sanoa joko Harrastan pyöräilyä tai 

Harrastan pyöräilemistä. 

 

Esimerkiksi seuraavien verbien kanssa käytetään -minen-muotoa: 

harrastaa  Harrastatko urheilemista? 

pitää   Pidän pianon soittamisesta. 

rakastaa  Rakastan lukemista! 

inhota  Inhoan juoksemista. 

vihaan  Vihaan juoksemista. 

nauttia  Nautin konserteissa käymisestä. 

aloittaa  Aloitin kuntosalilla käymisen viime syksynä. 
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Kun verbiin liittyy objekti, se on -minen-muodon edellä genetiivissä: 

Pelaan jalkapalloa = Harrastan jalkapallon pelaamista 

Soitan pianoa = Harrastan pianon soittamista 

 

Kun verbiin liittyy adverbiaali, se on -minen-muodon edellä, mutta sijamuoto 

on sama: 

Käyn konsertissa = Harrastan konsertissa käymistä 

Käyn kuntosalilla = Harrastan kuntosalilla käymistä 

 


